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    PROTOKÓŁ NR XLV/17 

Z UROCZYSTEJ SESJI RADY GMINY MARCISZÓW   

odbytej w dniu 28 grudnia 2017 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Marciszowie   

 

Początek obrad godz. 11.00 zakończenie godz.14:00 

Obecnych na sali obrad 14 radnych, co stanowiło quorum do podejmowania uchwał – lista 

obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

Nieobecna radna Danuta Wojtas. 

 

W obradach sesji uczestniczyli:  

Stefan Zawierucha – Wójt Gminy Marciszów,  

Wiesław Cepielik – Zastępca Wójta Gminy Marciszów   

Krystyna Kwiatkowska - Sekretarz Gminy, 

Krystyna Magda - Skarbnik Gminy,  

Robert Greb – Radca Prawny,   

Maria Bych – Radna Powiatu,  

Damian Wójcik – Radny Powiatu,  

Ryszard Zawierucha – Radny Powiatu,  

Sołtysi, kierownicy poszczególnych referatów, przedstawiciele lokalnych mediów, 

Obrady były nagrywane na dyktafon oraz częściowo filmowane przez pana Ryszarda Bizonia. 

 

Ad. 1 i 2. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów dokonała otwarcia obrad sesji              

i przywitała uczestników.   

 

Ad.3. 

Stwierdzenie quorum.  

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum,  

listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

Ad.4. 

Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad, który został dostarczony radnym             

w ustawowym terminie wraz z materiałami.  

 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  

1/ Otwarcie obrad sesji. 

2/ Przywitanie uczestników. 

3/ Stwierdzenie quorum.  

4/ Przedstawienie porządku obrad.  

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Sprawozdanie z pracy Rady Gminy Marciszów za rok 2017. 

9/ Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Marciszów na lata 2018- 2029. 

10/ Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Marciszów, 
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b/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2017, 

 

c/ ustalenia wydatków, niewygasających z upływem roku budżetowego 2017, 

 

d/ wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres do 3 lat, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość, 

 

e/ sprzedaży nieruchomości, 

 

f/ uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2018, 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2018 wraz z uzasadnieniem Wójta 

Gminy, 

- odczytanie opinii Komisji i wniosków radnych, 

- odczytanie opinii RIO w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Marciszów 

projekcie budżetu Gminy Marciszów na rok 2018, 

- odczytanie opinii RIO w sprawie o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy 

Marciszów,  

- przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji i wniosków radnych, 

- głosowanie nad projektem uchwały. 

 

11/ Interpelacje i zapytania radnych.   

12/ Sprawy różne.  

13/ Zamknięcie obrad sesji.  

 

Ad.5. 

Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy  
Poprosiła o wprowadzenie korekty w pkt.10 ppkt. c w zapisie: ustalenia wydatków 

niewygasających z upływem roku budżetowego 2017 na wydatki, które nie wygasają  

z upływem roku budżetowego 2017. 

Do porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy wprowadziła również dwa projekty uchwał 

w sprawach: 

f/ projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały w sprawie utworzenia gminnej jednostki 

budżetowej pod nazwą Zakład Gospodarki Komunalnej,, Wodociągi Marciszowskie”              

z siedzibą w  Marciszowie, 

g/ projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały w sprawie określenia stawek podatku od 

środków transportowych. 

 

Porządek obrad po zmianach:  

 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  

1/ Otwarcie obrad sesji. 

2/ Przywitanie uczestników. 

3/ Stwierdzenie quorum.  

4/ Przedstawienie porządku obrad.  

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Sprawozdanie z pracy Rady Gminy Marciszów za rok 2017. 
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9/ Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Marciszów na lata 2018- 2029. 

10/ Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Marciszów, 

 

b/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2017, 

 

c/ ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2017, 

 

d/ wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres do 3 lat, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość, 

 

e/ sprzedaży nieruchomości, 

 

f/ zmiany uchwały w sprawie utworzenia gminnej jednostki budżetowej pod nazwą Zakład 

Gospodarki Komunalnej,, Wodociągi Marciszowskie” z siedzibą w  Marciszowie, 

 

g/ zmiany uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych, 

 

h/ uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2018, 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2018 wraz z uzasadnieniem Wójta 

Gminy, 

- odczytanie opinii Komisji i wniosków radnych, 

- odczytanie opinii RIO w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Marciszów 

projekcie budżetu Gminy Marciszów na rok 2018, 

- odczytanie opinii RIO w sprawie o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy 

Marciszów,  

- przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji i wniosków radnych, 

- głosowanie nad projektem uchwały. 

 

11/ Interpelacje i zapytania radnych.   

12/ Sprawy różne.  

13/ Zamknięcie obrad sesji.  

 

Porządek obrad po zmianach przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.6. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

Do protokołu z poprzedniego posiedzenia uwag nie zgłoszono.   

Protokół przyjęto przez aklamację. 

 

Ad.7.   

Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha poinformował, że pomiędzy sesjami odbyło  

się wiele spotkań, dotyczących funkcjonowania Gminy Marciszów m.in.;  

- posiedzenie Komisji Rewizyjnej Związku Gmin Wiejskich, na którym Wójt poruszał sprawę   

naszego majątku wodociągowego. Zostały skierowane pisma do Prezydenta Dudy i do 

Ministra Sprawiedliwości Pana Ziobro.  

Następnie Wójt omówił szczegóły postępowań sądowych, dotyczących odzyskania majątku       

i nawiązał do wniosku Komisji Budżetowej o przesunięcie terminu utworzenia jednostki 
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budżetowej ,, Wodociągi Marciszowskie” na dzień 1  stycznia 2019 roku. Wójt 

poinformował, że nadal czekamy na decyzję, myśli, że potrwa to maksymalnie do 5 miesięcy, 

ale już ma informację, że zostali odwołani przewodniczący składu sędziowskiego, w-ce 

przewodniczący Sądu Apelacyjnego, a także pani prezes. Uznał, że radni stawiają go pod 

ścianą i nie zgadza się z tym terminem. Przypomniał, że za majątek gminy odpowiada wójt - 

organ wykonawczy. Uważa, że termin 1 lipiec 2018 jest terminem optymalnym i prosi, aby 

radni wzięli to pod uwagę w głosowaniu. Wójtowi jest przykro, że nikt z radnych czy też 

przewodnicząca nie chcieli z nim tego omówić, a jest bardzo wyczulony na sprawy 

wodociągów. Jest zdania, że Zakład Gospodarki Komunalnej ,, Wodociągi Marciszowskie” 

musi powstać i to szybko. Musimy doprowadzić do utworzenia jednostki, przejęcia                  

i zarządzania tym majątkiem. To jest niewątpliwie najważniejsze zadanie i jest absolutnie 

priorytetem nie tylko dla Wójta, ale dla nas wszystkich.  

- spotkanie odnośnie energii oraz utrzymania. Na skutek zanieczyszczeń Energetyka Polska 

ma wprowadzić koszty ok. 50% ceny bytowej na ogrzewanie elektryczne. 

- odbyła się w Domu Kultury Wigilia dla samotnych i tych, którzy mieli ochotę spędzić ten 

czas z innymi,  

- miała miejsce również Komisja Bezpieczeństwa podsumowująca rok 2017 oraz przyjmująca 

budżet tej komisji na rok 2018,  

- szereg spotkań związanych z kanalizacją.  Prace przebiegają właściwie, pogoda, póki co 

sprzyja. W dalszym ciągu Gmina próbuje się dogadywać z właścicielami gruntów,                   

w przeciwnym razie nastąpi wywłaszczenie na czas budowy.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy  
Wystąpiła z uwagą do Wójta Gminy Marciszów. Poinformowała, że radni dostali plan 

dzisiejszej sesji, a ona podpisywała go bez tego punktu dotyczącego utworzenia Zakładu 

Gospodarki Komunalnej ,, Wodociągi Marciszowskie”. Wytłumaczyła,  że dopiero teraz 

otrzymała materiały, gdzie w porządku obrad znalazły się te wodociągi. Zwróciła się do 

Wójta z prośbą, aby nie miał pretensji, że na ten temat nie rozmawiali, bo zawsze kiedy była 

taka potrzeba to zawsze reagowała na telefon Wójta i była gotowa do współpracy. Jest jej 

przykro, że Wójt takim tonem rozpoczął sesję.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Odniósł się do tego, co powiedziała Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk                          

i poinformował, że chciał nie wprowadzać tych uchwał. Chodziło o to, że Komisja 

Budżetowa obradowała za ścianą biura Wójta i przewodnicząca Komisji Budżetowej  

nie poprosiła go na spotkanie.  

Radny Adam Ryżowski 

Chciałby wiedzieć dlaczego Komisja Budżetowa się tak zachowała, a po drugie  

w jego ocenie wina leży po stronie wnioskodawcy, a nie tych, co rozpatrywali, bo jeżeli 

komisja dzisiaj została zapoznana z tą materią to trudno, żeby prosić Wójta na takie 

spotkanie. Ta uchwała jest jaka jest i można się było jej spodziewać i zrobić to wcześniej. 

Chciałby wiedzieć skąd to się wzięło i dlaczego to zostało ujęte w budżecie a procedowanie 

nie powinno mieć miejsca w taki sposób i w takich terminach.  

Radna Marta Suhak- Ogłaza- Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Wyjaśniła, że jako Komisja Budżetowa wnioskowali, ale to było jeszcze przed wyjaśnieniami 

Pana Wójta. Przyznała, że to był błąd z ich strony, że nie poprosili Pana Wójta na obrady.  

Po prostu założyli, że nie zdążymy do lipca 2018 i tak dla pewności przełożyli termin.  

Komisja nie miała nic złego na myśli. 

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Jest członkiem Komisji Budżetowej i nie zgadza się z opinią Wójta, bo jeżeli Wójt chce  

od radnych prawnych, merytorycznych odpowiedzi to powinien stworzyć ku temu 

możliwości. Uważa, że jeżeli Pan Wójt daje projekt w ostatniej chwili i żąda od radnych 
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wiedzy, której nie są w stanie posiąść, a wątpliwe, żeby urzędnicy posiadali taką wiedzę, to 

nie może mieć pretensji, że na bazie informacji, które posiadają zaproponowali taki termin. 

Wiedzę posiedli dopiero po wystąpieniu Pana Wójta na sesji. Uznał, że Komisja miała prawo 

złożyć wniosek i absurdem jest, że od razu spotkał się on z uwagami.  

 

W dalszej części posiedzenia wywiązała się dyskusja, dotycząca przygotowanego porządku 

obrad oraz kwestii przygotowania radnym materiałów.  

 

Następnie Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Wyjaśnił, że nie chciał nikogo obrażać. Przeprosił za wynikłą sytuację i dodał, że to błąd jego 

urzędników spowodował takie perturbacje. Nie spodziewał się tego w ogóle. Zaproponował, 

aby całkowicie wycofać projekt i od 1 stycznia utworzyć Zakład.  

Następnie Wójt Gminy Marciszów poprosił o 5 minut przerwy. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła przerwę. 

Po przerwie. 

 

Ad.8.   

Sprawozdanie z pracy Rady Gminy Marciszów za rok 2017. 

Sprawozdanie z pracy Rady Gminy Marciszów za rok 2017 przedstawiła Jadwiga Adamczyk- 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów, jednocześnie dziękując radnym za solidną                

i efektywną pracę. Poprosiła, aby plany na przyszły rok również były celowe i tworzone pod 

potrzeby mieszkańców. 

 

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

Sprawozdanie z pracy Rady stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad.9. 

Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Marciszów na lata 2018- 2029. 

Uchwałę Nr I/320/2017 Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Marciszów na lata 2018-2029 odczytała Skarbnik Gminy Marciszów 

Krystyna Magda. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Marciszów 

na lata 2018-2029 otrzymał opinię pozytywną Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

Opinia stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad.10. 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Marciszów. 

Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda odczytała treść projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 14 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 5 do protokołu /nieobecna radna Danuta Wojtas/,  

Uchwała otrzymała nr XLV/221/17 

b/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2017. 

Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda odczytała treść projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  
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Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 14 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 6 do protokołu /nieobecna radna Danuta Wojtas/,  

Uchwała otrzymała nr XLV/222/17 

c/ ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2017. 

Projekt uchwały omówił Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha oraz poprosił                  

o przesunięcie wydatku, aby zaraz po nowym roku kontynuować prace i jak najszybciej je 

skończyć.  

Następnie Skarbnik Gminy Krystyna Magda omówiła procedurę ustalenia wydatków 

niewygasających z upływem roku budżetowego 2017. 

W dalszej części posiedzenia Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk odczytała 

treść projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 14 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 7 do protokołu /nieobecna radna Danuta Wojtas/,  

Uchwała otrzymała nr XLV/223/17 

d/ wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres  

do 3 lat, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 14 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 8 do protokołu /nieobecna radna Danuta Wojtas/,  

Uchwała otrzymała nr XLV/224/17 

e/ sprzedaży nieruchomości. 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 14 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 9 do protokołu /nieobecna radna Danuta Wojtas/,  

Uchwała otrzymała nr XLV/225/17 

f/ zmiany uchwały w sprawie utworzenia gminnej jednostki budżetowej  

pod nazwą Zakład Gospodarki Komunalnej ,,Wodociągi Marciszowskie”  

z siedzibą w  Marciszowie. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Poprosił radnych o zachowanie terminu powstania jednostki z datą 1 lipca 2018 r. oraz            

o przyjęcie zaproponowanej uchwały.  

Radny Adam Ryżowski 

W imieniu Klubu poprosił o udzielenie głosu radnemu Mirosławowi Wolakowi.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

W imieniu Klubu złożył wniosek o poparcie wniosku Komisji Budżetowej o przesunięcie 

daty rozpoczęcia funkcjonowania jednostki na 1 styczeń 2019 r. z zastrzeżeniem, że jeżeli 

zaistnieją skutki prawne, o których Pan Wójt mówi to wtedy nic nie stoi na przeszkodzie, aby 

ten termin skrócić do określonego miesiąca.  

Wniosek nie został poddany głosowaniu, ponieważ wywiązała się dyskusja nad w/w 

projektem uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk przypomniała o wniosku z Komisji 

Budżetowej o przesunięcie terminu utworzenia jednostki na dzień 1 stycznia 2019 roku.  

Radna Czesława Olejniczak  

Poinformowała, że na Komisji Budżetowej poparła wniosek, ale jednak po wyjaśnieniach 

Wójta tego wniosku nie podtrzymuje.  
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Radny Powiatu Ryszard Zawierucha  

Jest zaskoczony zmianą terminu na 1 stycznia 2019 r., ponieważ jest to termin z korzyścią 

tylko i wyłącznie dla wodociągów, które to wykorzystają, a my musimy dążyć do przejęcia 

tych wodociągów. Według radnego termin 1 lipiec 2018 r. jest terminem realnym.  

Zastępca Wójta Gminy Marciszów Wiesław Cepielik 

Podkreślił, że ten termin zawsze można zmienić, natomiast uważa, że WZWiK to 

wykorzystywał i będą dalej to wykorzystywać do tego, żeby pokazywać, że gmina dalej nie 

jest gotowa nie mając utworzonego zakładu, a  będzie gotowa dopiero w styczniu 2019 roku. 

To będzie dla nich bardzo mocny argument, aby opóźniać przejęcie przez gminę 

wodociągów.  

Radny Adam Ryżowski 

Zgadza się z tym, co zostało powiedziane i tłumaczy, że radni sugerowali właśnie to, że 

termin można zmienić. Argumenty WZWiK, że na styczeń nie przekonują radnego,                 

a najważniejsze jest to, co tworzymy i co mamy, bo uchwałą utworzymy coś, czego nie 

będziemy mieli, czego nie mamy nigdzie zapisanego. Dlatego stanowisko Klubu było takie, a 

nie inne. Radny nie będzie głosował nad czymś, czego nie ma. A mówiąc o terminie 5-cio 

miesięcznego rozwiązania sprawy to radny jest innego zdania. Uważa, że skoro organ 

nadzorczy wymienia prezesów w sądach to tylko po to, żeby wszystkie procedury zacząć od 

nowa i to będzie kolejne 10 lat.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Odniósł się do pytania dotyczącego czego nie ma. Stwierdził, że jeśli nie powołamy, to tego 

nie będzie. Argument, że nie mamy mienia to jest bzdura, bo my dzisiaj protokołem to 

mienie, które mamy możemy wprowadzić. Jest to kilkadziesiąt kilometrów wybudowanej 

sieci wodociągowej i kanalizacyjnej, oczyszczalnie, przepompownie. To jest majątek gminy. 

Radny Edmund Orzechowski 

Powrócił do wniosku Komisji Budżetowej. Stwierdził, że był on taki a nie inny, bo Komisja 

nie znała wielu okoliczności, które członkowie poznali dopiero tutaj na sesji. Zapytał, czym to 

będzie skutkowało jeśli zostawimy ten termin 1 lipca 2018 r. Według radnego praktycznie  

nic się nie stanie. Można w każdej chwili to opóźnić bądź przyspieszyć. Jeśli zmiana terminu 

na styczeń 2019 r. miałaby dać przysłowiową wodę na młyn dla wodociągów to proponuje, 

aby jednak pozostawić ten termin 1 lipca 2018r., mimo, że wcześniej głosował inaczej.  

Radny Adam Ryżowski 

Poprosił o 5 minut przerwy.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła 5 minut przerwy. 

Po przerwie. 

 

Wójt Gminy Marciszów Stefana Zawieruchy 

- złożył wniosek do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia 

gminnej jednostki budżetowej pod nazwą Zakład Gospodarki Komunalnej ,,Wodociągi 

Marciszowskie” z siedzibą w  Marciszowie o zmianę terminu utworzenia jednostki z dniem     

1 marca 2018 r. 

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

w imieniu Klubu wycofał wniosek popierający wniosek Komisji Budżetowej. 

Radna Marta Suhak- Ogłaza - Przewodniczącej Komisji Budżetowej: 

- w imieniu Komisji Budżetowej wycofała złożony wniosek Komisji o zmianę terminu 

utworzenia jednostki. 
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Radny Piotr Gwóźdź 

poparł Wójta za te 10 lat walki. Zgadza się z tym, że nie wiadomo co będzie jutro, ale niech 

od nas wychodzi jedność, że wszyscy chcemy, aby przejąć te wodociągi. To jest nasz przyszły 

majątek.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Zapewnił, że po podjęciu tej uchwały wyśle ją do Sądu Najwyższego jako argument, że 

wprowadzono przesunięcie od 1 stycznia do 1 marca na powołanie jednostki.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Wyjaśnił stanowisko Klubu, że jeżeli ma być to argument koronny do wygrania to radni są za   

wyrażeniem zgody na zmianę terminu.   

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Rada Gminy w głosowaniu:  

„za” – 13 głosów / radny E. Orzechowski, radny D. Chęciński, radny W. Wróblewski,  radny 

M. Dzik, radna C. Olejniczak, radna M. Suhak – Ogłaza, radny M. Wolak, radny J. Polański 

radny  K. Nowakowski, radny A. Ryżowski, radny A. Mitczak, radny M. Frasunek, radny      

P. Gwóźdź /,  

„przeciw” – 0 głosów, 

„wstrzymuje się” – 1 głos / radna J. Adamczyk /, 

przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 9 do protokołu /nieobecna radna Danuta 

Wojtas/,  

Uchwała otrzymała nr XLV/226/17 

 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy  

Wyjaśniła, że wstrzymała się od głosu, ponieważ uważa, że nie powinno się budować 

zamków na lodzie. Jeżeli jeszcze pewne sprawy nie zostały w 100% załatwione, to jest  

w kwestii marzeń. Chce, aby w końcu te wodociągi zaistniały, ale to również generuje koszty, 

a my tych pieniędzy w budżecie nie mamy i dlatego patrzy realistycznie. 

 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Odniósł się do kosztów i poinformował, że księgową deleguje, szefa deleguje, pieniądze te 

same a nadanie NIP-u, regonu to nie są koszty. Ponadto od 1 stycznia zaczynie ostrą pracę 

nad tym, żeby to jak najszybciej zaistniało.  Na zakończenie podziękował radnym, że udało 

się dojść do porozumienia.  

Radny Władysław Wróblewski  

Zwrócił się do Wójta, że bardzo fajnie to opowiada, cieszymy się i zawsze Pan ten argument 

podejmuje i mówi ,,to ja jako Wójt walczę z wodociągami”, a jeżeli radni pracują nad tym to 

jest to niewyobrażalne, że radni też pracują nad tym  a Pan Wójt i tak zawsze swoją pierś 

wystawia. Zapytał również Wójta czy wyjmie swój prywatny portfel  

i dołoży do gminy pieniądze, jeżeli wiemy wszyscy i księgowa wie, że nie ma tych pieniędzy. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy przerwała dyskusję informując, że uchwała została już podjęta.  

Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda 

Dodała, że jeśli ma odejść ktoś z księgowości na główną księgową do jednostki,  

to do księgowości trzeba zrobić nabór, więc i tak będą koszty. 

 

g/ zmiany uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu uchwały. 
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Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 14 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 8 do protokołu /nieobecna radna Danuta Wojtas/,  

Uchwała otrzymała nr XLV/227/17 

h/ uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2018, 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2018 wraz z uzasadnieniem Wójta 

Gminy, 

Projekt uchwały budżetowej na rok 2018 omówiła Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna 

Magda. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Zwrócił uwagę na wydatki inwestycyjne na kwotę prawie 9 mln., tj. 35% założonego budżetu,  

w tym jest prawie 7,5 mln. ze środków unijnych na budowę III etap kanalizacji.  

To jest ogromna kwota i wskaźnik, jak na tak małą gminę jak Gmina Marciszów.  

Następnie Wójt poprosił o przyjęcie tego projektu. 

 

W dalszej części posiedzenia radny Dawid Chęciński poprosił o wyjaśnienie zapisów 

dotyczących obsługi długu publicznego oraz budowę świetlicy wiejskiej w Świdniku.   

Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda udzieliła szczegółowych wyjaśnień, do których 

radny nie wniósł uwag.  

 

- odczytanie opinii Komisji i wniosków radnych, 

Radna Marta Suhak – Ogłaza Przewodnicząca Komisji Budżetu  

Poinformowała, że Komisja Budżetu na posiedzeniu Komisji w dniu 30.11.2017 r.  wydała  

pozytywną opinię o projekcie budżetu Gminy Marciszów na rok 2018.   

Innych wniosków nie zgłoszono.  

 

- odczytanie opinii RIO w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Marciszów projekcie budżetu Gminy Marciszów na rok 2018, 

Z treścią uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej nr I/322/2017 z dnia 08.12.2017 r.            

w sprawie opinii o projekcie budżetu Gminy Marciszów na rok 2018 zapoznała radnych 

Skarbnik Gminy Krystyna Magda.  

Do przedstawionej opinii uwag i pytań nie zgłoszono.     

Opinia RIO stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

- odczytanie opinii RIO w sprawie o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy 

Marciszów,  

Następnie Skarbnik Gminy Krystyna Magda odczytała uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej nr I/323/2017 z dnia 08.12.2017 r. w sprawie możliwości sfinansowania 

deficytu budżetu Gminy Marciszów przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Marciszów na 2018 rok.   

Do przedstawionej opinii uwag i pytań nie zgłoszono.     

Opinia RIO stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

- przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji i wniosków radnych, 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Przedstawił swoje stanowisko w sprawie opinii komisji i wniosków radnych. Nie było 

wniosków radnych w sprawie zmian do projektu budżetu. Opinie RIO są pozytywne, tak więc 

Wójt poprosił o przegłosowanie i przyjęcie projektu uchwały budżetowej na rok 2018.  

- głosowanie nad projektem uchwały. 

Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda odczytała treść projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu:  
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„za” – 13 głosów / radny E. Orzechowski, radny D. Chęciński, radny W. Wróblewski,  radny 

M. Dzik, radna C. Olejniczak, radna J. Adamczyk, radna M. Suhak – Ogłaza, radny               

J. Polański radny  K. Nowakowski, radny A. Ryżowski, radny A. Mitczak, radny                 

M. Frasunek, radny P. Gwóźdź /,  

„przeciw” – 0 głosów, 

„wstrzymuje się” – 1 głos / radny M. Wolak /, 

przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 17 do protokołu /nieobecna radna Danuta 

Wojtas/,  

Uchwała otrzymała nr XLV/228/17 

 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Podziękował za jednogłośne przyjęcie budżetu. Dodał również, że radny Marcin Frasunek 

słyszał o rankingu, w którym gmina Marciszów jest w pierwszej dziesiątce jeżeli chodzi          

o pozyskiwanie środków.   

 

Ad. 11.   

Interpelacje i zapytania radnych.   

Nie wystąpiły.  

 

Ad.12.  

Sprawy różne. 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk przedstawiła korespondencję,  

jaka wpłynęła do Biura Rady.  

- pismo Stowarzyszenia,, Świdna” o dofinansowanie zespołu „Świdna”. / pismo stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu/.  

Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda  

Wyjaśniła, że nie można przeznaczyć środków w formie dotacji dla jakiegoś zespołu. 

Natomiast można przeznaczyć dla stowarzyszenia na realizację zadania własnego gminy           

i  można zakupić np. sprzęt na świetlicę, z którego zespół będzie mógł korzystać.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Zapewnił, że poszuka środków, żeby pomóc i dofinansować to stowarzyszenie.  

 

- pismo Wicemarszałka Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej Stanisława Tyszki dotyczące 

projektu uchwały w sprawie zmian w Kodeksie wyborczym, / pismo stanowi załącznik nr 19 

do protokołu/.  

- życzenia noworoczne przekazane przez Dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących           

w Kamiennej Górze  

- pismo Rady Sołeckiej wsi Sędzisław, dotyczące radnej Danuty Wojtas oraz opinii sołtysa 

wsi / pismo stanowi załącznik nr 20 do protokołu/.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła radnych o zabranie głosu w zaistniałej kwestii oraz 

zaproponowanie jej rozwiązania.  

Radny Adam Ryżowski 

- stwierdził, że na poprzedniej sesji zadał pytanie jakie podstawy prawne ma to pismo. Pyta 

czy istnieje dokument stwierdzający, że odbyła się ta Rada Sołecka i byli obecni członkowie. 

Jak można użyć pieczątki urzędowej do czegoś co nie miało miejsca. Gdyby to była pieczątka 

sołtysa to byłaby inna sytuacja, ale pieczątka Rady Sołeckiej rządzi się innymi prawami. 

Chciałby znać dokument upoważniający tą osobę do przedstawienia radnej Wojtas w takim 

świetle, w jakim została przedstawiona.  
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- przypomniał adwokatowi, że na poprzedniej sesji prosił, aby ustosunkował się prawnie  jak 

wygląda pismo, które wpłynęło jako skarga na radną Danutę Wojtas. Jeżeli to jest pismo, 

które jest wadliwe z punktu prawnego to nie będziemy się tym zajmować.  

Mecenas Robert Greb 
Wytłumaczył, że Przewodnicząca otrzymała pismo określonej treści, gdzie się kwestionuje 

możliwość sprawowania mandatu przez panią Wojtas, w którym są zawarte określone 

argumenty i jakieś osoby pod tymi argumentami się podpisały.  Zgodnie z tym co mówi 

procedura to Rada ma wyspecjalizowany organ, jakim jest Komisja Rewizyjna, która 

przesłucha radną Wojtas i w oparciu o te dokumenty i dowody komisja się wypowie i tak to 

powinno wyglądać. Jako przykład podał sprawę radnej z innej gminy.  

Radny Adam Ryżowski 

Nie zgodził się z powyższą wypowiedzią.  

Radny Edmund Orzechowski 
Stwierdził, że w tej chwili my nie rozpatrujemy tej kwestii czy Pani Wojtas jest radną czy nie. 

Chodzi o to, że Rada została w osobie Pani Przewodniczącej zawiadomiona o czymś co ludzie 

ci, którzy pisząc to pismo odwołują to i któremu zaprzecza Rada Sołecka Sędzisławia. Została 

bezprawnie użyta pieczątka przez osobę, która nie jest do tego w żaden sposób upoważniona. 

Uważa, że nie można tej sprawy zamieść pod dywan i trzeba tą sytuację w jakiś sposób 

rozwiązać, ponieważ sprawy zaszły za daleko.  

Adwokat Roberta Greb 
Stwierdził, że zostaje jedyne wyjście - organ sprawiedliwości, policja.  

Radny Adam Ryżowski 

Podkreśla, że chodzi o to, aby dojść do meritum sprawy - użycia pewnych pieczątek,               

w sposób, który jest zgodny. Każdy sołtys powinien to wiedzieć.  

Adwokat Roberta Greb 
Uważa, że to nie zmienia faktu, że jedna z tych osób, czyli Pan Sołtys, potwierdziła opinie,  

że Radna Wojtas nie wykonuje dobrze tego mandatu. 

Radny Adam Ryżowski 

Zgadza się z adwokatem, będą rozstrzygać czy wykonuje dobrze czy źle, czy mieszka czy nie, 

ale interesuje go prawidłowość tego pisma, bo jeśli nie jest zgodny z prawem to nie ma się 

czym zajmować. Chce rozstrzygnąć kto popełnił błąd. 

Radny Edmund Orzechowski 

Jest zdania, że sołtys wziął na siebie odpowiedzialność opiniując czy podpisując to pismo.  

Radna Czesława Olejniczak 

Dodała, że sołtys wyraził swoją opinię a opieczętował ją pieczątką rady sołeckiej. 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk 

Powiedziała, że rozmawiała z adwokatem i ten sugeruje, żeby sprawą zajęła się Komisja 

Rewizyjna, ale w myśl statutu Komisja Rewizyjna jest stałą komisją powołaną w celu 

kontrolowania działalności wójta oraz jednostek organizacyjnych i pomocniczych gminy, 

czyli nie bezpośrednio rady. Uważa, że można powołać Komisję Rewizyjną, ale do 

skontrolowania sołtysa, a nie radnej. Znając stanowisko Rady proponuje również, aby 

uświadomić Panu sołtysowi, że minął się z prawdą i jeśli chce się zachować honorowo, żeby 

nie wywołać dalszych konsekwencji swojego działania powinien przeprosić Panią Wojtas         

i temat zostałby zamknięty. 

Radny Adam Ryżowski 

Poparł propozycję Przewodniczącej Rady Gminy.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Wyszedł z propozycją, aby nie brnąć dalej i poprosić Panią Danutę, aby napisała 

sprostowanie, że mieszka w Sędzisławiu. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk 

Poinformowała, że wie od Pani Wojtas, że ta nie będzie się tłumaczyć.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

zaproponował, aby Komisja Rewizyjna zebrała materiały i wypowiedziała się w tej kwestii,      

a wtedy Rada to przegłosuje.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Zaproponował, aby dodać zapis, że na podstawie zebranych materiałów Rada Gminy 

odstępuje od prowadzenia sprawy.  

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk 

Zwróciła się do Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej Czesławy Olejniczak z pytaniem czy  

jest w stanie zebrać materiały. 

Czesława Olejniczak Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

Jest zdania, że sprawa powinna być zamknięta. Nie ma tematu, rada sołecka wyraziła swoją 

opinię i uważa, że tego należy się trzymać.  

Radny Dawid Chęciński 

Również uważa, że tym tematem powinna zająć się Komisja Rewizyjna, która wystosuje 

wniosek a Rada go przegłosuje.  

 

Radny Adam Ryżowski 

Zwrócił się prośbą do radnych powiatowych o przygotowanie sprawozdania z kadencji 2014 - 

2018 odnośnie wydatków finansowych każdej gminy dotyczących remontu dróg.  

Chce mieć pogląd, jak dowartościowywano poszczególne samorządy ze strony Starostwa 

Powiatowego w tej kadencji.  

Radny Marcin Frasunek  

Nawiązał do wypowiedzi Wójta, że przy okazji budowy III etapu kanalizacji mieszkańcy 

próbują coś wyszarpać. Uważa, że nie wszyscy się szarpią, na własnym przykładzie widzi,  

że firmy zostawiają pozostałości po budowie i może warto z tymi ludźmi, właścicielami 

gruntów rozmawiać, bo takich rozmów nie było.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Wytłumaczył, że nie miał na myśli wszystkich mieszkańców, a poza tym jeśli była zgoda to 

sprzedający powinien powiadomić kolejnego nabywcę. Gdyby nie było zgody nie zostałoby 

wydane pozwolenie na budowę. Poza tym nie będziemy mieli innego wyjścia, jak tylko 

wywłaszczać a wiąże się to z czasem, co może opóźnić inwestycję, ale nie będziemy 

wydawać pieniędzy.  

Radny Mirosław Wolak 

Zgadza się z tym, co mówi Wójt, ale nauczeni doświadczeniem przy budowie tych wszystkich 

inwestycji uważa, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby przed samym rozpoczęciem inwestycji 

urzędnicy gminy, ewentualnie z potencjalnym wykonawcą przeszli po tych terenach  

i sprawdzili aktualność tych zgód.  

Radny Władysław Wróblewski  

Zapytał Wójta czy Gmina Marciszów posiada jakieś kruszywo, żeby zrobić jakiś nasyp? 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 
Wyjaśnił, że na razie mamy frezowinę na łatanie dróg, więc szkoda byłoby tego na jakieś 

nasypy, ale jeszcze zorientuje się dokładnie.  

Radny Władysław Wróblewski 

Wytłumaczył, że nawiązał do wniosku, jaki złożył na komisji. 

Radny Dawid Chęciński 

Nawiązał do wizyty na Komisji Infrastruktury Technicznej Pana Marcina Augustyniaka, 

pełnomocnika prezydenta Wałbrzycha ds. strategii rozwoju Sudety 2020 - 2030  

Poprosił o przekazanie informacji odnośnie tego spotkania. 
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Wójta Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 
Wyjaśnił, że nie padły odpowiedzi na wszystkie zadane pytania. Nie chcemy znowu wchodzić 

w coś, z czego nic nie będziemy mieć. Ma być kolejne spotkanie i być może wtedy uzyskamy 

odpowiedzi na wszystkie pytania i być może wtedy podejmiemy uchwałę. Nie wierzy, że 

wstępując do deklaracji będzie można pozyskać fundusze z poza Wrocławia, nawet 

bezpośrednio z Brukseli.  

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk 

Dodała, że Pan Augustyniak nie potrafił odpowiedzieć na pytanie, czy przystąpienie  

do tej aglomeracji nie blokuje nam dostępu do innych środków.  

 

Ad.13. 

Zamknięcie obrad sesji.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 

14:00 dokonała jej zamknięcia oraz wraz z Wójtem Gminy Marciszów złożyła uczestnikom 

sesji życzenia noworoczne.  

 

Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  

 

 

Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Płaszczyńska                                     Jadwiga Adamczyk 
Insp. ds. Rady Gminy  

i przygotowywania wniosków unijnych 


